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Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen vammaisneuvosto 

Työvaliokunnan kokous 

Muistio 

Aika 12.3.2024 klo 13:01 - 15:21  

Paikka Teams  

Osallistujat 

Maija Koistinen, puheenjohtaja 

Raili Louhimaa, varapuheenjohtaja  

Paavo Lähetkangas  

Tuula Mustonen 

Lasse Jalonen  

Sinikka Soukka    

Muut osallistujat 

Marjo Riitta Tervonen, yhteistyöjohtaja, Pohde Yhteistyö, osallisuus ja 

hyvinvointi -palvelualue 

Helena Liimatainen, järjestötyön koordinaattori, sihteeri, Pohde Yhteistyö, 

osallisuus ja hyvinvointi -palvelualue 

Päivi Lauri, toimialuejohtaja, Pohde Vammaispalvelut  

Mika Kynsilehto, asiantuntija, Pohde Palvelujen hankinta, hallinta, ohjaus 

ja valvonta (kohta 7) 

Miia Kekarainen, hankintapäällikkö, Pohde Palvelujen hankinta, hallinta, 

ohjaus ja valvonta (kohta 7) 

 

 

1. Kokouksen avaus 

 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13:01. 
 

2. Asialistan hyväksyminen 

 
Asialista hyväksyttiin. Puheenjohtaja Maija Koistinen ilmoitti olevansa esteellinen kohdan 7 
käsittelyyn. 

 

3. Kokouksen päätösvaltaisuus 

 
Puheenjohtaja kävi läpi osallistujat. Kokous todettiin päätösvaltaiseksi. 



 

4. Tuottavuus- ja taloudellisuusohjelman toimeenpano, toimialuejohtaja Päivi Lauri  

 
Kuultiin toimialuejohtaja Päivi Laurin info tuottavuus- ja taloudellisuusohjelman 
toimeenpanosta vammaispalvelujen toimialueella. Muutoksissa tavoitellaan 
kustannustehokasta palvelujen järjestämistapaa. Palvelut turvataan vahvistamalla omaa 
palvelutuotantoa ja vähentämällä riippuvuutta ostopalveluista. 
 
Käytiin keskustelua siirtyvien yksiköiden sijoittumisesta lähikuntiin kaikkien toimialueiden 
tilatarpeet huomioiden, muutoksista tiedottamisesta asiakkaille sekä suunnittelu- että 
toteutusvaiheessa, apuvälineiden ja kuntoutuspalvelujen saamisesta sekä 
invalidivähennyksen poistamisen vaikutuksista vammaispalveluihin. Tuotiin esille, että 
kuntoutuksen ja apuvälinepalvelujen muutoksista olisi hyvä keskustella tulevissa kokouksissa. 
 
Päivi Lauri poistui kokouksesta klo 13.29. 
 

5. Pohteen johdon ja puheenjohtajiston tapaaminen 17.4.2024, yhteistyöjohtaja Marjo Riitta 

Tervonen  

 
Yhteistyöjohtaja Marjo Riitta Tervonen kertoi, että Pohteen johdon ja puheenjohtajiston 
tulevassa tapaamisessa tulevat olemaan mukana hyvinvointialuejohtaja Ilkka Luoma ja 
sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisjohtaja Kirsti Ylitalo-Katajisto sekä 
vaikuttamistoimielinten puheenjohtajistot. 
 
Käytiin keskustelua vammaisneuvoston terveisistä tapaamiseen. Tärkeitä nostoja olisivat mm. 
- vammaisneuvoston edustus muissakin kuin yhdyspintalautakunnassa  
- digitaalisten palvelujen mahdollisuudet 
- liikkuvien palvelujen ja uusien tilojen esteettömyys 
- palvelujen väheneminen sellaisilta paikkakunnilla, jotka ovat asiakkaiden liikkumisen 
kannalta risteyskohdissa, muuttovoittoisia ja joissa palvelutarpeet ovat suuria 
- asiakkaiden kuljettaminen laitoshoitoon ja saattohoitoon kauas kotoa 
- asiakkaiden siirtojen kustannukset palvelupaikkojen välillä sekä vammaisten ihmisten oikeus 
päättää, missä he haluavat asua. 
 

6. Padletit kuntien toiminnan ideointiin ja alueelliseen yhteistyöhön, varapuheenjohtaja Raili 

Louhimaa  

 
Varapuheenjohtaja Raili Louhimaa esitteli Padletit, jotka on valmisteltu vammaisneuvoston 
yhteistä ideointia varten: 

• Ideoita, ajatuksia ja hyviä toimintatapoja kuntien vammaisneuvostojen toimintaan 

• Ideoita, ajatuksia ja hyviä toimintatapoja neuvostojen väliseen yhteistyöhön 

 

Todettiin, että Padlet toimii hyvin toimenpiteiden ja lausuntojen suunnittelussa, mutta ei 
ryhmän yhteenkuuluvuuden edistämisessä. Esille tuotiin myös vammaisneuvoston sisäisen 
Whatsapp-ryhmän perustamisen, sähköpostissa käytävän keskustelun sekä 
työpajatyöskentelyn mahdollisuudet.  
 
Sovittiin, että Whatsapp-ryhmän perustamiseen liittyvä asia otetaan toukokuun 
vammaisneuvoston kokouksen asialistalle. Kokoukseen valmistellaan pelisäännöt mahdollista 
Whatsapp-ryhmää varten. Todettiin, että liittyminen Whatsapp-ryhmään olisi 
vammaisneuvoston jäsenille vapaaehtoista ja toiveena olisi, että yhteistyöjohtaja ja 
alueellinen koordinaattori olisivat ryhmässä mukana. 
 
Maija Koistinen poistui kokouksesta klo 14.00. 
 

https://padlet.com/yohpohde/ideoita-ajatuksia-ja-hyvi-k-yt-nteit-kuntien-vammaisneuvosto-61lzx37v1dwf3dbt
https://padlet.com/yohpohde/ideoita-ajatuksia-ja-hyvi-k-yt-nteit-vammaisneuvostojen-v-li-hfdwg9rum264nyes


Miia Kekarainen ja Mika Kynsilehto saapuivat kokoukseen klo 14.00. 
 

7. Palveluntuottajarekisterin perustaminen henkilökuljetuspalvelun hankintaan, asiantuntija Mika 

Kynsilehto ja hankintapäällikkö Miia Kekarainen  

 
Puheenjohtaja Maija Koistinen oli esteellinen osallistumaan tämän asian käsittelyyn, joten 
kokousta johti käsittelyn ajan varapuheenjohtaja Raili Louhimaa. 

 
Kuultiin asiantuntija Mika Kynsilehdon ja hankintapäällikkö Miia Kekaraisen esitys 
palveluntuottajarekisterin perustamisesta henkilökuljetuspalvelun ja kiireettömien 
potilassiirtojen hankintaan liittyen. Esiteltyjen vähimmäisvaatimusten lisäksi kilpailutuksessa 
voidaan käyttää lisälaatutekijöitä. 
 
Viime viikolla on julkaistu asiakaskysely hankintaan liittyen. Kyselyyn voi vastata 26.3.2024 
saakka. Vammaisneuvosto voi antaa lausuntonsa hankintaan liittyen huhtikuun puoliväliin 
mennessä, jolloin se ehditään huomioida, kun hankinta käsitellään aluehallituksessa 
23.4.2024.  
 
Marjo Riitta Tervonen poistui kokouksesta klo 14.21 ja palasi kokoukseen klo 14.27. 
 
Työvaliokunta antoi esittelijöille hyvää palautetta asian valmistelusta ja totesi, että 
valmistelussa on jo hyvin otettu huomioon aikaisemmassa keskustelussa esiin nostettuja 
asioita. 
 
Keskusteltiin matkapalvelukeskuksen välitystoiminnan laajentumisen aikataulusta. Tällä 
hetkellä 70% matkoista on välitystoiminnan alaisuudessa. Tarve laajentaa välitystoiminta 
kaikille alueille on tullut vammaispalvelujen toimialueelta. Tähän päästään viimeistään 1. 
elokuuta. 
 
Keskusteltiin esityksessä esiin nostetuista kilometrirajoista. Esittelijät tarkensivat, että 
vammaispalvelulain mukaisessa kuljetuspalvelussa matkat voivat ulottua asuinkunnan ja 
lähikuntien alueelle. Sosiaalihuoltolain mukaisessa kuljetuspalvelussa kilometrirajat 
perustuvat Pohteen liikkumisen tuen myöntämisen perusteisiin. Jos lähipalvelut ovat 
määritettyjä kilometrirajoja kauempana, työntekijä voi käyttää palvelun myöntämisessä 
harkintaa. 
 
Matkojen yhdistelyyn liittyen ehdotettiin, että myös lähellä toisiaan sijaitsevista osoitteista 
samaan paikkaan suuntautuvia matkoja voitaisiin yhdistää. 
 
Koska matkojen järjestämisessä on kyse kustannuksiltaan merkittävästä sosiaalihuollon 
palvelusta, Pohteella on velvollisuus kilpailuttaa hankinta, käyttää valittuja 
sopimuskumppaneita sekä seurata ja valvoa palvelun toteutumista. Tästä syystä matkat 
täytyy tilata välityskeskuksesta. 
 
Keskusteltiin myös porraskiipijään liittyvän kirjauksen tärkeydestä, Kela-kyytien ja nyt 
valmisteilla olevien kuljetuspalvelujen ja potilassiirtojen välisistä eroista sekä ensiaputaitojen 
edellyttämisestä kuljettajilta. 
 
Todettiin, että erillisen lausunnon antamiselle ei ole tarvetta. Sen sijaan käydyn keskustelun 
kirjaukset toimitetaan esittelijöille.  
 
Todettiin, että Tervia-logistiikan asiakasryhmään on valittu vammaisneuvostosta edustaja ja 
varaedustaja ja asiakasryhmän toiminta ei ole vielä käynnistynyt. 
 
Yhdenvertaisuusvaltuutetun järjestämän vammaispalvelujen hankintatilaisuuden materiaalit 
löytyvät Yhdenvertaisuusvaltuutettu.fi-sivustolta.  
 
Miia Kekarainen ja Mika Kynsilehto poistuivat kokouksesta klo 14.52. 

https://link.webropolsurveys.com/Participation/Public/6999a85e-06f6-4294-b41b-4fabe5284cbe?displayId=Fin3037739&surveyLocale=fi
https://yhdenvertaisuusvaltuutettu.fi/-/yhdenvertaisuusvaltuutetun-suositukset-vammaispalveluiden-toimivampaan-hankintaan-seka-kutsu-teams-kahveille-


Maija Koistinen palasi kokoukseen klo 14.52. 
 

8. Lausunto Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointisuunnitelmasta ja sen liitteistä, yhteistyöjohtaja 

Marjo Riitta Tervonen  

 

Yhteistyöjohtaja Marjo Riitta Tervonen näytti valmisteltua lausuntoa Pohjois-Pohjanmaan 
hyvinvointisuunnitelmasta ja sen liitteistä.  
 
Työvaliokunta kiittää vammaisneuvoston jäseniä aktiivisesta osallistumisesta sekä Raili 
Louhimaata, Lasse Jalosta ja Sirpa Hyyrönmäkeä lausunnon kokoamisesta. Yhteistyöjohtaja 
poistaa lausunnosta toimimattomat linkit, viimeistelee tekstin ja toimittaa lausunnon Pohteen 
kirjaamoon.  

 

9. Muut asiat (kuulumiset eri tilaisuuksista jne.) 

 
Varapuheenjohtaja Raili Louhimaa vieraili Lumijoen vanhus- ja vammaisneuvoston 
kokouksessa 15.2.2024. Neuvosto on aloittelemassa uudelleen toimintaansa. Pohteen 
palvelut keskusteluttivat neuvoston jäseniä kokouksessa. 
 

9.1. Vammaisneuvoston kokous 8.5.2024 pidetään Scandic City Oulussa  

 
Lasaretin kokoustilat olivat täynnä, joten seuraava vammaisneuvoston kokous täytyy siirtää 
Scandic Cityyn. 
 
Uudessa sairaalassa on hyviä monikäyttötiloja. Kokoukset siirtyvät viimeistään keväällä 2025 
sinne. Ensimmäisen tiloissa järjestettävän kokouksen yhteyteen voidaan järjestää 
tutustumiskäynti. 
 

10. Seuraava työvaliokunnan kokous 

 
Seuraavan vammaisneuvoston kokouksen asialistalle olisi tarjolla seuraavia aiheita:  

• Vammaispalvelujen ajankohtaiskatsaus 

• Sosiaali- ja potilasasiavastaavat 

• Vammaispalvelujen kehittämistoimenpiteet RRP-hankkeissa 

• Pohteen omavalvonta 

• Kuntoutus- ja apuvälinepalvelut 

• Whatsapp-ryhmän perustaminen 

• Syksyn kokouspäivät 

 
Koska toukokuun kokouksen asialistalle on jo riittävästi asioita, seuraava työvaliokunnan 
kokous sovitaan pidettäväksi 10. kesäkuuta klo 13–16. 
 
Vammaisneuvoston ja vammaisjärjestöjen verkoston yhteistyönä aletaan suunnitella 
vammaisten asumiseen liittyvää seminaaria syksylle 2024. 
 

11. Kokouksen päättäminen 

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.21. 
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